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LENS STELT DERDEKLASSERSCHAP  

VEILIG VOOR FUSIECLUB 

Door Tom Scholten | 
 
Den Haag | LENS is de enige fusiepartner van het toekomstige HSV Escamp die in derde klasse 
speelt; Cromvliet en Vios zijn vierdeklassers. Daarom moest LENS bij HS Texas DZS winnen om het 
derdeklasserschap veilig te stellen. Voor thuisclub HS Texas DZS was echter nog een theoretische 
kans op de derde periodetitel. Uiteindelijk won LENS toch vrij gemakkelijk met 1-5.  

Op sportpark Ockenburgh was LENS-trainer Ron Bentvelzen na afloop behoorlijk opgelucht. "De 

laatste twee duels hebben we weggegeven en HS Texas DZS staat bekend als een vechtploeg. 
Daarnaast miste ik al heel lang Niels Schuurman en Arno van Veen als aangever en afmaker. 
Daardoor kwam onze spits Rick ten Berge de laatste tijd ook al niet uit de verf. Maar gelukkig had Rick 
vandaag een ‘superdag’ en scoorde hij drie keer" aldus Bentvelzen, die volgend seizoen Semper 
Altius onder zijn hoede heeft. 

Voor zijn collega Henna Grunholz was het de laatste wedstrijd bij HS Texas DZS. Hij stopt na drie 
seizoenen. "Mijn ploeg had vandaag de geest niet" sprak de trainer, die nog niet weet wat hij volgend 
seizoen gaat doen. 

De eerste twintig minuten van het duel waren in het voordeel van de thuisploeg, die zich echter geen 
kansen wist te scheppen. Het werd 0-1 door Ramon Hendriks, die doelman Gerard Hardorff verraste 
met een mooie lob vanaf de rand van het strafschopgebied. En vijf minuten later bracht Rick ten Berge 
de ruststand op 0-2. Hij kopte de bal uit een vrije trap van Van der Steen in het doel. Doelman Hardorff 
redde eerst nog, maar de rebound kon Ten Berge simpel intikken. 

Na 10 minuten in de tweede helft werd het 0-3 door weer ten berge, die de bal vanaf de rand 
strafschopgebied door een woud van benen in de hoek schoot. Halverwege de tweede helft scoorde 
ten berge zijn derde doelpunt, nadat hij de bal had veroverd op Ashwin Buis: 0-4. Tien minuten voor 
tijd werd het nog 1-4 door een benutte strafschop van Faousy El Kaderi, maar Mourad Azerki had vlk 
voor tijd namens LENS het laatste woord: 1-5. 
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LENS NOG 26 DAGEN 
('Beginnen met SV Escamp in de vierde klasse is een schrikbeeld.') 

Door DaveGrondel |  
Vijf Haagse voetbalclubs tellen af: VIOS, LENS, Cromvliet (fusieclub HSV Escamp), 
RVC/Rijswijk, FC Kranenburg (Haaglandia). Wat verdwijnt er? Vandaag: deel 2, LENS. 
'Beginnen met SV Escamp in de vierde klasse is een schrikbeeld.' 
De Haagse voetbalvereniging Lenig en Snel, kortweg LENS, werd opgericht in 1920. Niemand 
had toen kunnen bevroeden dat 85 jaar later samen met twee andere verenigingen (Cromvliet en 
VIOS) de nieuwe fusieclub SV Escamp zou worden opgericht. Noodgedwongen, om de krachten 
op het sportieve en financiële vlak te bundelen. 
 
Op dat sportieve vlak is het echter nog hangen en wurgen voor SV Escamp: wordt het volgend 
seizoen de derde of de vierde klasse? Het lot van de fusieclub ligt namelijk in de handen van 
LENS. Zondag is het D-Day. Verliest LENS bij HS Texas DZS, dan is het afhankelijk van het 
resultaat van de mededegradatiekandidaten Haagse Hout en DWO. Die spelen toevalligerwijs 
tegen elkaar op de laatste speeldag van het reguliere seizoen. LENS heeft twee punten meer 
dan DWO en één meer dan Haagse Hout. Rechtstreekse degradatie naar de vierde klasse is 
voor LENS dus onmogelijk, maar een promotie/degradatie wedstrijd is niet uit te sluiten. "Het 
wordt dus nog ontzettend spannend", zegt Jaap Colpa.  
 
Wieg 
 
De voorzitter van LENS is een van de drijvende krachten die aan de wieg staan van de nieuwe 
fusieclub. "Beginnen met SV Escamp in de vierde klasse is een schrikbeeld. Daar durf ik best 
voor uit komen. We hebben de afgelopen anderhalf jaar keihard gewerkt aan de totstandkoming 
van deze fusie. Dan zou degradatie natuurlijk een enorme domper zijn." 
Colpa vervolgt: "Het kader, de financiën, het complex, de succesvolle ledenvergaderingen. Dat is 
allemaal in orde gebracht. In het zicht van de haven van de fusie krijgen we opeens een 
sportieve opdoffer te verwerken. Dat is wel even een koude douche. We hebben weliswaar het 
grootste gedeelte van de competitie in het rechterrijtje gestaan, pas de laatste weken van het 
seizoen is daar de serieuze dreiging van degradatie. We hebben het zelf laten liggen in sommige 
duels". 
 
"Het is jammer dat de spelers het niet hebben weten op te brengen om zich vol in te zetten voor 
het beste resultaat. Dat is een tegenvaller, dat moge duidelijk zijn. Maar goed, we hebben nog 
hoop." 
Volgens de preses zijn de slechte prestaties echter niet alleen maar op het conto van de spelers 
te schrijven. "Er is dit seizoen een aantal zaken niet goed gegaan. Nee, dat heeft niets met de 
perikelen rondom de fusie te maken. We hebben als bestuur deze zaken goed weten te 
scheiden." 

 

 

1 mei 2005 

DWO kan nog steeds onsnappen 

door Erik van Leeuwen  
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DEN HAAG | DWO greep zondag in Den Haag de laatste strohalm voor handhaving in de derde 
klasse. LENS werd door de mannen van trainer Ton van der Bijl met 0-4 opzijgezet. DWO kan nu, bij 
winst volgende week op Haagse Hout, de nacompetitie nog ontlopen.De opluchting bij DWO was 
groot. Degradatie naar de vierde klasse werd uitgesteld en in het Zoetermeerse kamp hoopt men vurig 
dat na uitstel ook een definitief afstel komt. "Dit is een pak van mijn hart", zei trainer Ton van der Bijl. 
"In één klap zijn onze overlevingskansen toegenomen van misschien tien naar tachtig procent. 
Bovendien hebben we ons lot weer in eigen hand." 
 
Behalve LENS (24 punten) kreeg DWO (22 punten) ook Haagse Hout (23), dat met 3-7 van SOA 
verloor, weer in het vizier. "Een mooier scenario was niet denkbaar", realiseerde Van der Bijl zich. "Ik 
besef heel goed dat het ook anders had kunnen lopen. Met vier punten achterstand op Haagse Hout 
begonnen we niet echt lekker aan deze wedstrijd. Ik moet bekennen dat ik de nacht voor deze 
wedstrijd heel slecht geslapen heb. Ik trek me het me erg aan dat we zo slecht doen." Maar gisteren 
kon Van der Bijl eindelijk weer eens lachen. Ook omdat volgens hem de puzzelstukjes een keer op de 
goede plaats vielen.  

.  

Bewust risico  
DWO speelde geen briljante wedstrijd, maar 
degelijk was het wel wat de Zoetermeerders lieten 
zien. Een belangrijke rol was daarbij weggelegd 
voor de routiniers Peter Koerten, Barry Langeveld 
en Marcel van Santen. Vooral het meespelen van 
Koerten en Langeveld was enigszins verrassend, 
omdat zij dit seizoen door blessures nauwelijks 
speelden. "Ik heb bewust een risico genomen", 
reageerde Van der Bijl die Marcel van Santen had 
doorgeschoven naar het middenveld om daar een 
sturende rol te spelen. Met Diego Best, Steffen 
Schaap en Wesley Hoogendorp zorgde Van Santen er inderdaad voor dat DWO het middenveld in 
handen kreeg. Op een vrije trap van aanvoerder Maurice Schuurman na kon LENS nauwelijks gevaar 
stichten voor het doel van Giel Massa. DWO liet in aanvallend opzicht in de eerste helft ook niet veel 
zien, maar kwam in de twintigste minuut wel op voorsprong. Cocky Leonora tikte bij de eerste paal 
een voorzet van Diego Best binnen. "Dat was net wat we nodig hadden", vond Van der Bijl. Van een 
tegenoffensief van Haagse kant kwam in de tweede helft weinig terecht, omdat Mo Yegen zich al na 
zes minuten vergreep aan Leonora en van scheidsrechter Garib terecht rood kreeg. 
 
LENS-trainer Ron Bentvelzen besloot achterin meteen één tegen één te gaan spelen en dat was 
tegen de snelle spitsen Leonora en Jordy Seif een zelfmoordtactiek. Na de 0-2 van Martin de Waard 
(vrije trap Van Santen, doorkoppen Schaap) toonden de twee aanvallers hun kwaliteiten. 
Een verre uittrap van Massa bereikte Leonora die zijn maatje in de spits op maat bediende: 0-3. Vijf 
minuten later kreeg Leonora bij zijn tweede doelpunt hulp van LENS-verdediger Brian Linger, die een 
voorzet van Wesley Hoogendorp van zijn voet liet springen. In het restant genoot DWO volop van het 
voorjaarszonnetje, terwijl de gasten steeds gefrustreerder raakten. Dat resulteerde in een tweede rode 
kaart voor verdediger Vincent van Loon, die een 'vliegende' tackle maakte op Jordy Seif. 

Haagsche Courant 

 

22 april 2005 

Definitief ja tegen fusieclub HSV Escamp 

Den Haag | De leden van de Haagse voetbalverenigingen VIOS, Cromvliet en LENS zijn 
gisteravond definitief akkoord gegaan met de vorming van de nieuwe fusieclub HSV Escamp. 
Tijdens de ledenvergadering stemden 47 leden voor de fusie en 9 tegen. Ronald Reedijk (nu 



voorzitter van VIOS) wordt de preses van HSV Escamp. Danny Warnau (Cromvliet) is benoemd 
tot secretaris en Cees Veldink (LENS) zal de functie van penningmeester bekleden.  

De nieuwe clubspeelt tot 1 januari 2007 op het terrein van VIOS, daarna verhuist HSV Escamp 
naar het huidige complex van LENS. 
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Fusie definitief, bestuur gekozen 

Donderdagavond zijn de leden van de voetbalverenigingen LENS, Cromvliet en VIOS definitief 
accoord gegaan met het samengaan tot een nieuwe club (zoals bekend de HSV Escamp).Het 
dagelijks bestuur van de nieuwe vereniging die haar definitieve thuisbasis zal krijgen op Escamp 
I wordt gevormd door Roland Reedijk(Vz), Danny Warnau (Secr.)en Cees Veldink 
(Pennm).Voorlopig zal de HSV Escamp tot 1-1-07 op Escamp II gaan spelen. 

Infothuis 

 

20 april 2005 

Jimmy van Nierop schiet DUNO naar derde ronde 

door Dave Grondel 

DEN HAAG | In vijf minuten tijd velde Jimmy van Nierop LENS. Hij maakte drie goals op 
nagenoeg dezelfde wijze en schoot DUNO zo, dat met 1-3 won, naar de derde ronde van de HC 
Cup.Dat de gasten uiteindelijk nog een ronde verder mogen bekeren, is over de hele wedstrijd 
bezien terecht. LENS–DUNO was zeker geen spektakelstuk. Integendeel. Zeker in de eerste 
helft wisten de twee ploegen maar matig te boeien. De regen had het veld van LENS dusdanig 
aangetast dat werd uitgeweken naar het kunstgrasveld. 
 
Beide ploegen speelden veel te onrustig waardoor er veel balverlies werd geleden. DUNO 
hervond zich na een matige start en kreeg grip op het duel. Dit resulteerde in mogelijkheden voor 
Wesley Donck en Jeffrey Eversdijk. Toch was het LENS dat met een 1-0 voorsprong op zak aan 
de warme thee kon. In blessuretijd profiteerde Jeffrey van Loon van een onoplettendheid in de 
DUNO-verdediging. De aanvaller liet doelman Melvin van der Meer kansloos met een schot in de 
verre hoek. De tweede helft was nog geen minuut onderweg toen Van Nierop de aandacht voor 
de eerste keer op zich vestigde en de gelijkmaker aantekende. Hij herhaalde dit kunstje nog 
tweemaal.  
 
Krachteloosheid 
 
Het viel LENS te prijzen dat het ondanks de grote achterstand op zoek bleef gaan naar de 
aansluitingstreffer. Maar de krachteloosheid die het uitstraalde in de persoonlijke duels en het 
gebrek aan venijn bij de aanvallers zal de ploeg van trainer Ron Bentvelzen dit seizoen vaker 
moeten zijn opgebroken. LENS staat immers niet voor niets dichtbij de tiende plaats. De dreiging 
van het spelen van promotie/degradatiewedstrijden moet de komende weken in de duels tegen 
het al gedegradeerde GONA en DWO, dat voorlaatste staat, worden vermeden. 
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HERINNERINGEN AAN EEN ALOUDE DERBY 

door Tom Scholten  

DEN HAAG | Ons Doel Bereikt tegen Lenig en Snel. ODB-LENS dus. Een mooie affiche voor 
een aloude Haagse derby waarvan de Haagse voetbal liefhebber kon smullen. Kon smullen. 
Want LENS is immers aan zijn afscheids toernee bezig. De club fuseert komend seizoen met 
VIOS en Cromvliet en zal dan onder de naam HSV Escamp verder gaan. De laatste derby 
tussen de twee ‘kemphanen’ was er één met twee gezichten. De naar schatting vijfhonderd 
toeschouwers zagen een matige eerste helft en een alleraardigste tweede deel. Daarin vielen 
alle goals, de meeste gemaakt door ODB: 4-1. 
 
“Een paar honderd toeschouwers lijkt veel, maar wij herinneren ons nog een wedstrijd uit 1973”, 
haalden ODB’s oud-voorzitters Jan Doorschot en Hans Melser herinneringen op, samen met 
Guido hallleen, de voormalige Haagse wethouder van Onderwijs en Cultuur en al meer dan vijftig 
jaar lid van LENS. Hun verhaal: - LENS kon dat jaar kampioen worden, terwijl ODB er niet best 
voor stond. ODB verloor thuis van De Hollandiaan it Vlaardingen, maar LENS kwam erachter dat 
De Hollandiaan een ongerechtigde speler had opgesteld. Daarop schakelden LENS en ODB 
samen Mr. Janssen van Raay in om de zaak aanhangig te maken bij de KNVB. De voetbalbond 
besliste dat de wedstrijd moest worden overgespeeld. En dat gebeurde. Op paaszaterdag trof 
ODB De Hollandiaan opnieuw aan de Albardastraat en voor een paar duizend toeschouwers 
werd er met 4-1 gewonnen. ODB speelde zich dat seizoen veilig en LENS werd kampioen - 
En Hans Lamens, voormalig trainer van LENS. “Ik kan me nog een ODB-LENS  herinneren van 
een jaar of vier, vijf gelden. We moesten toen uitwijken naar het tweede veld omdat het 
hoofdveld onbespeelbaar was. Het werd een spannende aangelegenheid en vlak voor tijd stond 
het nog 1-1. Maar ODB haalde Manolito Toepoel van stal en die scoorde op de valreep de 
winnende 2-1 voor ODB. Ik was daar toen dood- en doodziek van.” 

Vuist 
Op het kunstgrasveld aan de Albardastraat ontwikkelde zich deze laatste keer in de eerste helft 
een bijzonder matig duel. ODB had wel een overwicht en wist tien hoekschoppen (tegen LENS 
nul!) te forceren, mar kon daaruit niet gevaarlijk worden. Na de pauze werd het pas leuk. ODB-
speler Vito Lina ontpopte zich toen tot ‘man of the match’. Na zes minuten werd het 1-0 door 
Toepoel die een voorzet van Johan Hesles bekwaam afrondde. Toepoel zou vervolgens nog een 
keer scoren op aangeven van Lina. Zelf was hij ook nog eens verantwoordelijk voor de 3-0 en 
halverwege de twwede helft tekende Kenneth Wieser de 4-0 aan. Vlak voor tijd bepaalde Dennis 
van den Steen de eindstand op 4-1. In de slotminuut belandde een vrije trap van Jeffrey Hop 
(LENS) op de lat. 
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Technisch plaatje Escamp 'rond'    
De nieuwe fusieclub (in oprichting)  hsv Escamp heeft het technisch plaatje  voor het volgend seizoen 
'rond'.   Nadat eerder al Victor Tebbens als hoofdtrainer was vastgelegd, is nu ook  overeenstemming 
bereikt met Peter Vonk  als assistent-trainer en Robert Krans als keeperstrainer. Bram Mulder wordt  
verzorger.  
John van Westing zal als coordinator de technische zaken regelen, samen met  Peter Brandsen 
(secretariaat TZ).     

Info Thuis 

 

14 januari 2005 



Tebbens trainer mogelijke fusieclub HSV Escamp  
Victor Tebbens, ex-voetballer van o.a. VCS, Sparta BVO en Wilhelmus wordt de nieuwe trainer van 
HSV Escamp. Met ingang van komend seizoen fuseren Cromvliet, LENS en VIOS en zullen de nieuwe 
vereniging HSV Escamp gaan vormen. 
Tebbens, die momenteel trainer is van sv Erasmus, gaat een contract aan voor twee seizoenen. 

Info Thuis 

15 januari 2005 

Den Haag |  Victor Tebbens wordt met ingang van komend voetbalseizoen trainer van HSV Escamp. 
Onlangs hebben de drie Haagse voetbal-verenigingen LENS, VIOS en Cromvliet besloten te fuseren 
en onder de naam HSV Escamp verder te gaan.Victor Tebbens (42) is bij het Haagse SV Erasmus 
aan zijn eerste seizoen als hoofdtrainer bezig. De club aan de Erasmusweg bezet in de vierde klasse 
E de derde plaats. Hij is voorheen jeugdtrainer geweest bij het Delftse DHC en fungeerde als 
verzorger/hersteltrainer bij Wassenaar. Tebbens speelde als prof voor Sparta (vijf seizoenen), DS’79 
(één seizoen) en RBC Roozendaal (ook één seizoen). Als amateur kwam hij uit voor VCS, Wilhelmus 
en TEDO. 

Haagsche Courant 

  

03 januari 2005 

De laatste nieuwjaarsreceptie van LENS 
door Dave Grondel 

DEN HAAG | Het nieuwe jaar is nog maar net dertien uur onderweg wanneer op het complex van 
LENS al wordt gevoetbald. De traditionele ontmoeting tussen de oud spelers en de selectie van nu 
wordt weer gespeeld. Meer dan ooit vieren de sentimenten hoogtij bij de betrokkenen. " Het is de 
laatste keer dat deze wedstrijd zal worden gespeeld, dat is toch bijzonder", zegt Edwin Coret.  

Zoals bekend gaat LENS samen met VIOS en Cromvliet in het komende voetbalseizoen op in de 
nieuwe fusieclub HSV Escamp. Coret had juist in deze nieuwjaarswedstrijd graag mee gedaan. Maar 
een hamstringblessure maakt dat de fysiotherapeut van ADO Den Haag aan de kant moet blijven. 
Coret is op bezoek bij de club die hem zo aan het hart ligt. Ik heb altijd vanuit mijn flat op het complex 
uitgekeken. Dag en nacht liep ik hier rond. Mijn vader, Ad Coret, is van 1983 tot 1992 hier nog 
voorzitter geweest", zegt hij. 
Op het veld doen illustere LENS-spelers uit de oude doos hun best het de nieuwe generatie lastig te 
maken. Fred Schuurman, Peter Klomp, Patrick Puijster in het doel, Richard van der Hoek, Wim 
Kouwenhoven, ze zijn er allemaal vandaag. Er is 
hilariteit als uit het niets voorzitter Jaap Colpa met 
een fraaie kopbal in de kruising de stand 
terugbrengt tot 3-1.Dat is de eerste keer dat hij een 
bal met zijn hoofd raakt", klinkt het vanaf de kant. 
"Hij wilde wegduiken, maar was te laat", roept een 
andere toeschouwer. 

Niet thee maar bier fungeerde  in de rust van de  
nieuwjaars-wedstrijd bij LENS als 'opkik-drankje'.  

 
(foto Frank Janssen) 

Na 25 minuten blaast gelegenheidsarbiter Ron Bentvelzen voor de rust. Geen kopje thee, maar bier 
fungeert als 'opkik-drankje' voor de sterren van weleer. Hoofdtrainer Bentvelzen verlaat de club en 
gaat in het nieuwe seizoen bij Semper Altius aan de slag. "Nee, ik wilde niet mee naar de nieuwe 
fusieclub. Ik denk dat het goed is wanneer er een nieuwe trainer aan die klus gaat beginnen", aldus 
Bentvelzen. 
 



Het is overigens nog altijd niet bekend wie volgend seizoen als hoofdtrainer aan het roer staat bij HSV 
Escamp. Zeker is wel dat Ben van Dam het niet wordt. De trainer, nog altijd zoekende naar een 
nieuwe club, werd door een aantal LENS-spelers naar voren geschoven. De onderhandelingen liepen 
echter spaak. 
De nieuwjaarswedstrijd eindigt in een 5-3 overwinning voor de 'jonge garde.' Het is tijd voor de 
nieuwjaarsreceptie. De kantine loopt aardig vol. "Het is de laatste keer dat we hier als LENS-leden bij 
elkaar staan. Dat is toch een gedenkwaardig moment", laat een oudere dame haar gevoel de vrije 
loop. Ook voorzitter Jaap Colpa neemt met ' bepaalde gevoelens' plaats achter de microfoon. Hij gaat 
de laatste nieuwjaarsspeech uit de clubgeschiedenis uitspreken. Hij neemt nog een slokje van zijn 
biertje, trekt zijn stropdas nog even recht en neemt het woord. De komende weken hoopt de preses de 
LENS-leden te kunnen melden waar het nieuwe complex van de fusieclub gaat verrijzen. "De kans is 
groot dat het toch hier op Escamp 1 zal gaan gebeuren. Er is hier ook meer ruimte om de plannen te 
realiseren. Naast het voetbal, en misschien wel andere sporten in de toekomst, moet er ook ruimte 
worden gecreëerd voor een aantal maatschappelijke organisaties die op het complex zullen worden 
gevestigd. Het nieuwe complex moet voor de hele wijk Escamp van meerwaarde zijn", aldus Colpa. 
Mocht het overigens zo zijn dat de gemeente Escamp 1 als locatie van het nieuwe complex aanwijst 
dan speelt HSV Escamp volgend seizoen één seizoen op het VIOScomplex (Escamp 2). Mocht dat 
complex echter de nieuwe thuishaven van de fusieclub worden, dan fungeert het LENS-complex voor 
één seizoen als thuisbasis. 
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LENS huldigt leden 
Den Haag | Tijdens de nieuwjaarsreceptie heeft LENS vier leden gehuldigd in verband met een 
langdurig lidmaatschap. Voorzitter Jaap Colpa had lovende woorden voor Jan Bom (70 jaar lid), Cees 
Van der Beek (50 jaar) en Marco Spa en Tony Vierling (25 jaar). 

Haagsche Courant 

 

20 december 2004 

LENS wint eerste Reigert-prijs 
Den Haag | In het kader van de voorgenomen fusie tussen Cromvliet, LENS en VIOS tot de HSV 
Escamp werd gisteren een onderling voetbaltoernooi gehouden bij LENS. Gespeeld werd om de 
Reigertprijs (wellicht het nieuwe logo van deze club). De uitslagen: LENS-VIOS 2-0, VIOS-Cromvliet 
5-1, LENS-Cromvliet 2-1. Hierdoor won LENS de eerste Reigertprijs. Mocht de fusie werkelijkheid 
worden, dan wordt er jaarlijks in de winterstop om deze fraaie prijs gestreden. 

Haagsche Courant 

 

18 december 2004 

Utopia  
In het begin van de jaren zestig ontstond bij voetbalvereniging LENS een nieuw fenomeen: het 
Utopia-elftal, zo valt te lezen in de LENS Revue (het clubblad van voetbalvereniging LENS). Dit elftal, 
met vele reservespelers, is volgens Utopist Frans van Dijk 'wellicht het meest hechte en innige 
vriendenteam dat LENS ooit heeft gekend'. Er werd zelfs een heus Utopia-toernooi gehouden. Het 
eremateriaal van dit toernooi was geheel in Utopia-stijl uitgevoerd: bierpullen van aardewerk. Het zal 
binnen afzienbare tijd letterlijk een Utopia-elftal worden, want naar het zich laat aanzien gaat LENS 



hoogstwaarschijnlijk met VIOS en Cromvliet fuseren. Utopia doet dan werkelijk zijn naam eer aan. 

Haagsche Courant 

 

 15 december 2004 

Allochtonen helpen clubs 

door Guido Bindels 

DEN HAAG | Hoger opgeleide allochtonen gaan in Den Haag aan de slag om het enorme 
tekort aan vrijwilligers bij de amateurvoetbalclubs, grotendeels veroorzaakt door 
cultuurverschillen, aan te pakken. Het project begint bij LENS. 
In opdracht van de gemeente en de KNVB moet Shams Raza, adviseur intercultureel 
management, samen met de stichting Image (hoger geschoolde Turken en Marokkanen) de 
kloof tussen 'blanke' bestuursleden en allochtone ouders verkleinen. "We gaan 
informatieavonden houden voor de ouders, spreken ze aan in hun eigen taal. We proberen ze 
ervan te doordringen dat het noodzakelijk is om mee te doen aan het clubleven, wijzen ze op 
hun verantwoordelijkheid. Van de andere kant vragen wij de Nederlandse bestuursleden om 
begrip voor de cultuurverschillen. Binnen twee jaar moet vooral de onderlinge communicatie 
zijn verbeterd", aldus Raza. De Pakistaan heeft begrip voor de woorden die Jeu Sprengers, de 
voorzitter van de KNVB, maandag tijdens de bondsvergadering sprak. Sprengers zei toen dat 
de integratie van allochtonen bij voetbalclubs dwingender moet worden aangepakt. Raza: "Als 
niets meer helpt moet je tegen de mensen kunnen zeggen dat de regels zijn dat ze af en toe 
een jeugdteam naar een wedstrijd moeten rijden. Je mag daar best het lidmaatschap van hun 
kind aan verbinden. Maar datzelfde moet dan natuurlijk óók gelden voor de Nederlanders." 

  

"Niet meteen naakt onder de douche" 

door Guido Bindels 

Haagse amateurvoetbalclubs kampen massaal met een gebrek aan vrijwilligers. 
Jeugdafdelingen bestaan vaak grotendeels uit allochtonen, die niets begrijpen van de 
Nederlandse clubcultuur. Een Pakistaan moet nu een brug bouwen. Tussen 'blanke' 
bestuursleden en allochtone ouders. Te beginnen bij LENS.  
   
(foto Jos van Leeuwen)   



DEN HAAG | Een Pakistaan als redder 
van het Haagse amateurvoetbal? 
Toegegeven, dat klinkt ietwat vreemd. 
Maar toch, de gemeente Den Haag en de 
KNVB hebben veel vertrouwen in de 
werkwijze van Shams Raza. 
In Utrecht is hij al een tijdje bezig. Bij 
verenigingen met 'blanke' bestuurders en 
jeugdleden, die soms wel tot negentig 
procent van allochtone afkomst zijn. Clubs 
die kampen met een groot tekort aan 
vrijwilligers, verenigingen die hun identiteit 
zijn kwijtgeraakt. In Den Haag gaat Raza 
nu om te beginnen met LENS aan de slag. 
Samen met Image, een stichting van 
hoger opgeleide Marokkanen en Turken. 
 
Hij was zelf 22 jaar toen hij vanuit 
Pakistan naar Nederland vluchtte. Shams 
Raza had psychologie gestudeerd, maar 
merkte al snel dat Nederland in die 
beginjaren tachtig niet zat te wachten op 
hoger opgeleide buitenlanders. Dus werd 
Raza schoonmaker, barkeeper, pakte hij 
alles aan wat hij krijgen kon, psycholoog 
of niet. Ook werd hij meteen lid van een 
sportclub, Kampong. Hockey dus in zijn 
geval, want daar was hij 'thuis' ook al goed 
in. 
 

Shams Raza, tegenwoordig adviseur intercultureel management en werkzaam aan de 
Universiteit van Utrecht, is een man met een opmerkelijk aanpassingsvermogen, een vlotte 
babbel en een zekere charme. Lang niet iedere allochtoon is zoals hij, maar dat mag geen 
reden zijn om de 'moeilijkere gevallen' maar in een hoekje te plaatsen. Integendeel. Er moet, zo 
vindt Raza, juist voor hén meer begrip komen. 
 
Slikken 
Een voorbeeld dat hij straks ook weer bij LENS zal aanhalen is zijn eigen ervaring na zijn 
eerste hockeywedstrijdje in Nederland. Het was leuk, het ging best goed, maar na afloop van 
het partijtje schrok Shams Raza zich rot. Hij wilde gaan douchen, maar daar stonden zijn 
teamgenoten: poedelnaakt! Allemaal! Dat was even stevig slikken. "Ik zei tegen mezelf: Shams, 
wat wil je? In Nederland blijven? Ja! Blijven hockeyen? Ja! Nou, uit die broek dan maar, want 
als je het nu niet doet, moet je het over een maand doen, of over een jaar, ooit zul je na een 
wedstrijd toch ook naakt onder de douche moeten." Inmiddels weet hij dat het erbij hoort. 
"Onder de douche na de wedstrijd praat de Nederlandse sporter over auto's, over zijn huis, zijn 
vrouw, of de wedstrijd. Heel gewoon, heel normaal, niets aan de hand verder. Maar ik kan me 
voorstellen dat de drempel die ik toen zo snel nam voor anderen, veelal jongeren, toch een 
heel stuk hoger is." 
 
"Dat merkte ik in Utrecht ook bij VVOO, een club die vergelijkbaar is met LENS. Het bestuur is 
daar vooral blank, maar de teams, vooral de jeugdteams, bestaan grotendeels uit allochtonen. 
Ik heb de jongeren daar niet alleen mijn douche-verhaal verteld, maar ik ben ook naar het 
bestuur gegaan en heb gezegd dat ze er begrip voor moeten hebben dat de jongens hun 
broekje willen aanhouden. 'Geef ze de tijd', heb ik gezegd, 'begrijp dat het voor jullie simpel lijkt, 
maar dat zij een heel proces door moeten maken'. Een allochtoon hoeft niet meteen naakt 
onder de douche." 
 
Pakweg 
Met elkaar in gesprek raken, begrip hebben voor elkaar, het lijkt, als je Raza hoort praten, 
kinderlijk eenvoudig. Maar de problemen waarmee veel clubs kampen bewijzen het tegendeel. 

   
    
  



Dat ligt volgens Raza niet alleen aan pakweg de Turken en Marokkanen, maar zeker ook aan 
de Nederlanders. 
"Tot voor Pim Fortuyn ging het goed in dit land. Daarna is de jacht begonnen. Nederland was 
de kampioen van de tolerantie, een voorbeeld voor Europa. Integratie heeft z'n tijd nodig, 
iedereen kreeg die tijd ook, maar dat is nu voorbij. De Nederlandse cultuur is gebaseerd op 
zelfinitiatief, bij Turken en Marokkanen op groepsgebeuren. Zij waren de cultuur van 'wij' 
gewend en komen nu in de cultuur van 'ik' terecht. En wat is er gebeurd: men geeft elkaar geen 
ruimte meer." 
 
"De een valt aan, de ander gaat in de verdediging. Het woord integratie leidt tot paniek, daarom 
geloof ik meer in participatie. Communiceren zonder elkaar de schuld te geven. Respecteer en 
tolereer elkaar is de boodschap. Drink samen een glas wijn. Of thee. En ga lekker samen een 
voetbalpartijtje spelen." 
"Sport is leuk, maar sport schept ook maatschappelijke verplichtingen. We gaan bij LENS 
informatieavonden voor de ouders houden. Voor elk team apart. We gaan met ze aan tafel 
zitten, spreken ze aan in hun eigen taal. We leggen ze uit hoe uniek de clubcultuur in 
Nederland is en dat dat vooral zo moet blijven. We vragen de Nederlanders om begrip en we 
spreken de allochtone ouders aan op hun verantwoordelijkheden." 
 
"Als er, zoals ook bij LENS voorkomt, door eigen teamgenoten in de kleedkamer wordt 
gestolen, dan kan dat natuurlijk niet, dan moet er worden ingegrepen. En als iemand niet kan 
spelen, dan moet hij gewoon afbellen." "In Utrecht hebben we hetzelfde gedaan. En tijdens zo'n 
avond bij een club zei een vader opeens: 'Ja, maar mijn zoon wordt hier gediscrimineerd.' Ik 
ben in de pauze naar hem toegegaan. Zijn zoontje was elf jaar. Ik zei tegen hem: 'Elke zondag 
breng je hem tot aan de parkeerplaats. En om 5 uur sta je weer op die parkeerplaats om hem 
op te halen. In de tussentijd lever je hem dus over aan racisten? Wat ben je dan voor vader? 
Waarom kom je niet naar binnen, ga je niet met hem mee naar de kantine, volg je niet zijn 
wedstrijd, kijk je of hij inderdaad gediscrimineerd wordt?' Nu is diezelfde man teamleider." 
Een brug bouwen tussen de ouders en het bestuur, dát is de opdracht die Shams Raza en de 
Stichting Image de komende tijd in Den Haag meekrijgen. "Binnen twee jaar moet de 
communicatie duidelijk verbeterd zijn, zonder dat men elkaar de schuld geeft. Er moet overleg 
zijn tússen en mét de ouders. En het gedrag van veel jongeren moet veranderen. Dat lijkt hoog 
gegrepen, maar we hebben in Utrecht ook goede resultaten geboekt." 
 
Bedreigen 
"Zonder de nadruk te leggen op integratie overigens. Ik zeg altijd tegen de allochtonen: 'Houd 
je aan de wetten van dit land, dan komt het met de normen en waarden vanzelf wel goed.' De 
boodschap is: doe mee aan de Nederlandse samenleving. Dat is een proces, een proces dat 
door de buitenlanders als bedreigend wordt ervaren en dat voor de Nederlanders niet snel 
genoeg gaat. En voor de lager opgeleide allochtonen is het allemaal een stuk bedreigender 
dan voor de hoger opgeleiden. Daarom moeten wij onze verantwoordelijkheid nemen." 
"Waar kun je dan beter beginnen dan in de sport, bij de amateurclubs waar zoveel problemen 
zijn? Al zal ik ook daar zeggen dat integratie op vrijwillige basis moet gebeuren." 
 
Hij heeft het er maar druk mee, Raza, drukker eigenlijk dan hij ooit had gewild. "Toen ik hier 
kwam wilde ik weliswaar al snel naakt onder de douche, maar één ding wilde ik nooit van de 
Nederlander over nemen: die enorme stress. Inmiddels zit ik tot over mijn oren in de stress, 
werk ik tien uur per dag, terwijl ik uit een cultuur kom waar drie uur normaal was. Ben ik dan 
met succes geïntegreerd?" 

Haagsche Courant 

 

8 december 2004 

We gaan degraderen 

door Peter van de Stadt 
 -gedeelte uit het interview met Piet van der Valk (trainer GONA) met zijn visie over het afhaken van 



GONA als fusiepartner- 

DEN HAAG | Trainer Piet van der Valk beleefde niet echt een lekkere middag, afgelopen zondag. En 
met hem het hele elftal van GONA. Tegenstander RVC/Rijswijk vond het bij 0-14 pas welletjes. Of Van 
der Valk ook volgend seizoen bij GONA op de bank zit, weet hij nog niet. "Er moet nog veel gebeuren. 
En er is veel niet gebeurd. Zoals de fusie met Cromvliet, LENS en VIOS. GONA is afgehaakt tijdens 
die besprekingen, terwijl de club beter wel had kunnen fuseren. Waarom? Puur om te overleven, om 
een inhaalslag te maken. Om weer een levensvatbare vereniging te krijgen. Nu krijgt GONA het nog 
erg moeilijk." 

Haagsche Courant 

 

6 december 2004 

Voor Haagse voetbalclubs is het erop of eronder 

door Guido Bindels  

Het water staat een groot aantal Haagse voetbalverenigingen tot aan de lippen. Voor veel clubs is het 
de komende jaren erop of eronder. Moeilijke tijden liggen in het verschiet. De KNVB verwacht dat er in 
Den Haag nog zo'n twintig verenigingen gaan verdwijnen. Er zullen nieuwe fusies moeten komen. 

DEN HAAG | "Laatst zei iemand tegen me: ach meneer, we gaan nog een paar jaartjes door, dan 
hebben we ons jubileum gehad en dan heffen we de vereniging op." Ton Beije, coördinator 
ondersteuning clubbesturen van de KNVB, stond er niet eens van te kijken. Hij kent de problemen en 
frustraties waarmee veel amateurvoetbalverenigingen in Den Haag worstelen en wil, samen met de 
gemeente, helpen. Maar dan moet men wel geholpen wíllen worden.  
"Zolang je betaalt bij de gemeente en de KNVB kun je voetballen. Simpel! Clubs zullen nooit 
tevergeefs bij ons aankloppen en de gemeente Den Haag doet nooit zomaar iets zonder ons daar in 
te kennen, die wil ook zeker niemand de nek omdraaien. Maar soms moet je ook als voetbalclub in de 
spiegel durven te kijken en je afvragen of je nog toekomst hebt." 
 
Een groot aantal voetbalclubs in Den Haag heeft die toekomst dus niet meer. Als ze niet tijdig 
maatregelen nemen. De problemen zijn bekend. De wet- en regelgeving is de laatste jaren enorm 
toegenomen. Neem nou alleen al het beheer van een voetbalkantine. Zomaar achter de bar gaan 
staan is er niet meer bij. Je krijgt opeens te maken met een hygiënecode, een tabakswet, de drank- en 
horecawet, de arbowet. Je moet je verdiepen in van alles en nog wat, aan zoveel dingen voldoen en 
dat, terwijl je maar een vrijwilliger bent. Niet bepaald aanlokkelijk, want het kost je steeds meer vrije 
tijd. En al helemaal lastig wordt het als je als bestuurslid de verantwoordelijkheid voor alles moet 
dragen. Als je ook nog achter het geld moet aanzitten. Als je zit met een teruglopend aantal leden en 
er sprake is van een onderbespeling van de voor de gemeente zo dure velden. En als je, als van 
oudsher autochtone vereniging, een jeugdbestand hebt waarvan inmiddels negentig procent 
allochtoon is. Jongeren, die niet, zoals je gewend bent, een vader meebrengen die een elftalletje naar 
de wedstrijden rijdt, die leider wordt van een jeugdteam, die helpt bij de training of ook even achter de 
bar gaat staan. Een probleem dat zich vooral voordoet in een grote stad als Den Haag. 
 
"De samenstelling van de bevolking in deze stad is, vooral in sommige wijken, door de jaren heen 
natuurlijk enorm veranderd", zegt Ton Beije. "Er zijn veel allochtonen gekomen. Met die mensen is 
uiteraard helemaal niets mis, maar ze kennen niet die typische en uniek Nederlandse 
verenigingscultuur. Ging je vroeger voetballen, dan stonden je ouders langs de kant en hielpen met 
van alles en nog wat bij de club. Bij allochtonen is dat anders. Daarom is onze hoop wat dat betreft 
ook gevestigd op het project 'Kies voor je club'. Hoger opgeleide allochtonen aan de slag laten gaan 
bij zulke verenigingen. Zij kennen immers de cultuur, de achtergronden van de allochtonen. Dat 
project is de gemeente heel veel waard, ik prijs dan ook de inzet van wethouder Stolte daarin. We 
hopen daarbij op een sneeuwbaleffect." 
 
Participeren 
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"Iedereen heeft momenteel zijn mond vol van integreren. Ons uitgangspunt is eerst maar eens 
participeren, daarna gaat het met dat integreren ook beter. En daarmee zijn we er nog niet, want de 
problemen van amateurvoetbalclubs hebben soms ook met andere zaken te maken. Er zijn 
voorbeelden van verkeerde clubs op verkeerde plekken. De ene vereniging groeit en groeit en kan 
geen kant meer op, de andere krimpt in en heeft juist te veel velden. En tja, de gemeente, hoe 
welwillend ook, zegt dan op een gegeven moment: het is geen kijkgroen, maar gebruiksgroen." 
 
De bespeelbaarheid van de velden is een belangrijk issue als het gaat om de toekomst van veel 
amateurvoetbalverenigingen. Zoals ook het hebben van een jeugdafdeling en een goede financiële 
huishouding van evident belang zijn. Naast het gebrek aan kader en vrijwilligers schort het daar nogal 
aan en de KNVB verwacht de komende jaren dan ook een groot aantal fusies. "Van ons hoeft geen 
club te verdwijnen, dat voorop", zegt Beije, "maar sommige cijfers liegen niet. Ik ken bestuursleden die 
aan een fusie denken, maar het niet tegen de achterban durven te zeggen. Je kunt als bestuur dan 
wel een bepaalde toekomstvisie hebben, je zult dat altijd eerst aan de algemene ledenvergadering 
moeten voorleggen. En al trek je met twee/drie man de kar, als het om een fusie gaat, dan komen die 
leden opeens met z'n allen opdraven." 
 
"Het is ook niet niks, er komen veel emoties bij kijken. Neem nou bij voorbeeld VIOS, waar ik 
jarenlang zelf heb gespeeld. Een club met een geweldig verleden. Maar toch denk ik dat ze er goed 
aan doen om met Cromvliet en LENS samen te gaan. Ik denk echt dat daar iets moois uit ontstaat. 
Een nieuwe vereniging, met een totaal nieuwe naam. Escamp. Met HSV ervoor. Van Haagse Sport 
Vereniging, want zo laat je ook de mogelijkheid open om in de toekomst met nog andere takken van 
sport te gaan samenwerken."  
 
Elan 
 
"Zo'n fusie kan juist ook voor nieuw elan zorgen. Een nieuw of aangepast complex, een stevig 
bestuur, met enorm veel ervaring. Je ziet mensen gewoon weer enthousiast worden. Als je het 
tenminste goed doet. Oog voor de toekomst, maar wel met respect voor het verleden. Je moet de 
historie van de oude club een plek geven, bij voorbeeld tot uiting laten komen in de kantine. En je 
moet met clubs samen gaan die een soortgelijke structuur hebben." 
 
"Een fusie is maatwerk. De cultuur, de mensen, het moet allemaal bij elkaar passen. Er moet sprake 
zijn van een goed draagvlak, de achterban moet duidelijk zijn dat er een toegevoegde waarde is. Want 
een en een is wat dat betreft niet altijd twee. Ik denk niet dat het altijd veel oplevert als twee clubs met 
weinig perspectief, zeg maar twee 'zwakke broeders', samen gaan. Een fusie moet wel toekomst 
hebben. Het heeft geen zin om aan een dood paard te gaan trekken." Wie die dode paarden in Den 
Haag zijn, wil de KNVB uiteraard niet zeggen. Intern is er een overzicht, waarin alle verenigingen zijn 
opgesplitst in drie categorieën. Vitale clubs, verenigingen die de potentie hebben om vitaal te worden 
en de niet vitale, probleemgevallen. Het grootste aantal bevindt zich in de midden-categorie en voor 
vele wordt het de komende jaren een kwestie van erop of eronder. 
"Men kan doorgaan tot de laatste euro is uitgegeven en dan de tent sluiten", zegt Ton Beije. "Of 
maatregelen nemen waarmee je de toekomst veilig stelt. Er zullen clubs verdwijnen er zullen fusies 
komen, maar het belangrijkste is dat het aantal voetballende leden hetzelfde blijft of liever nog 
toeneemt en dat niet veel mensen helemaal afhaken en stoppen met voetballen omdat hun club niet 
tijdig op die toekomst heeft ingespeeld." 

Haagsche Courant 

 

03 december 2004 

Ook leden Cromvliet akkoord met fusie 

Ook de leden van voetbalvereniging Cromvliet zijn accoord gegaan met de intentie om tot een fusie te 
komen met LENS en VIOS. De stemverhouding tijdens de donderdagavond gehouden buitengewone 
Leden vergadering was 46-14.  
Ook de leden van de andere twee clubs hadden zich ook al positief uitgesproken. Voorzitter Mout van 



Cromvliet liet desgevraagd dat de som geld die de gemeente voor deze fusie heeft gereserveerd voor 
de clubs nagenoeg acceptabel is. 

Info Thuis 

 

02 december 2004 

Voetbalgeluk kan straks niet meer stuk 
(drie voetbalnamen kruipen samen)  

ESCAMP | De drie Escampse voetbalverenigingen Lens, Vios en Cromvliet staan op het punt met 
elkaar te fuseren. Als deze krant verspreidt wordt, heeft Lens gestemd. De andere clubs volgen nog. 
HSV Escamp wordt de nieuwe naam. Makkelijk is de fusie niet, vindt de voorzitter van Lens, Jaap 
Colpa: “Als je al 44 jaar voetbalt bij je club dan doet het wel wat met je als je naam en kleur moet 
opgeven.” De voetbalclubs moeten fuseren willen ze straks nog bestaan. Colpa: “Op het verleden kun 
je niet bouwen. We moeten naar de toekomst kijken. Over een tijdje hebben we een nieuwe club en 
een prachtige accommodatie. Ik weet zeker dat onze fusie binnen de kortste keren een aanzuigende 
werking gaat hebben. We noemen het een zwaan-kleef-aan-concept. Want er zijn meerdere clubs die 
het moeilijk hebben.” En dus gaat Colpa en de voetbalclubs er vol tegenaan. 
  
“Je hebt de keuze: of er mee ophouden, of één goede club voor heel Escamp maken. Beter dan dit 
zieltogende leven leiden. Anders houdt het over een paar jaar echt helemaal op. We moeten het nu 
doen, want aan drie verenigingen die straks op hyn rug liggen, heb je niks. Als het water boven je 
lippen staat, ben je te laat.” Eerst moeten nog wel een paar obstakels genomen worden. Als de leden 
met de fusie instemmen, moet de gemeente den haag nog een locatie kiezen waar de nieuwe 
voetbalclub kan spelen. 

De voetbalclubs zitten trouwens al een tijd in de problemen. Echt één oorzaak is er niet te noemen. 
Het ligt volgens Colpa “allemaal een beetje ingewikkeld”, want er is van alles aan de hand. Zo is het 
aantal senioren , dat zijn spelers van 18 jaar en ouder,  bij alle clubs in Den Haag de laatste paar jaar 
gehalveerd. Terwijl die juist nodig zijn als vrijwilliger om de club draaiende te houden. “De senioren die 
bij ons voetballen, woonden vroeger in de wijk maar zijn allemaal weggetrokken. Eén voor één 
stoppen ze ermee en er komt niemand voor in  de plaats.” Vorig jaar zat de club zelfs zonder bestuur. 
Een andere oorzaak is ook het aantal jongens en meisjes dat gaat voetballen afneemt. “Vroeger dacht 
je als jongetje van 10 niet anders. Je ging op voetbal. Nu is er meer geld om andere dingen te doen. 
Er zijn ook veel meer sporten bijgekomen.”, zegt Colpa. “Wie lid is van een club weet dat een 
voetbalclub met steeds minder leden in een vicieuze circl terecht komt. Minder leden, minder 
inkomsten, minder inkomsten is minder geld, minder geld is minder middelen om de locatie top te 
houden. Een mindere locatie is uiteindelijk weer minder leden.” En zo is het circeltje rond. Colpa ziet 
het allemaal met vertrouwen tegemoet. “We krijgen straks echt een hele mooie club.” 

De Posthoorn 

 

01 december 2004 

Mogelijke fusieclub zoekt trainer 

Ron Bentvelzen verlaat - zoals eerder gemeld - aan het einde van dit seizoen zondag-derdeklasser 
LENS. De club op 'Escamp I' moet dus op zoek naar een nieuwe trainer. Mogelijk treedt die nieuwe 
trainer niet (alleen) in dienst bij LENS, maar mogelijk bij de nieuwe fusieclub hsv Escamp. LENS, 
VIOS en Cromvliet voeren momenteel serieuze gesprekken over een fusie. 

Info Thuis 
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01 december 2004 

Bentvelzen naar Semper Altius 

DEN HAAG | Ron Bentvelzen (40) is met ingang van het nieuwe seizoen trainer van Semper 
Altius. De zaterdagtweedeklasser, die Bert de Best naar Die Haghe ziet vertrekken, legde hem 
voor één jaar vast. 
LENS, waar Bentvelzen aan zijn tweede seizoen bezig is, moet op zoek naar een andere trainer, maar 
is vooralsnog bezig met de fusieplannen met Cromvliet en VIOS. Ron Bentvelzen was vòòr LENS vier 
seizoenen werkzaam bij Vredenburch. Bentvelzen: "Ik ben heel erg blij met deze uitdaging." - "Als 
Rijswijker is dit heel leuk, vooral ook omdat ik eerder Vredenburch heb getraind. Ik ben sowieso heel 
benieuwd naar het zaterdagvoetbal. Hiervoor ben ik eigenlijk altijd actief geweest in het zondag-
voetbal. En Semper Altius is natuurlijk een mooie club, die in de lift zit." 

Haagsche Courant 

 

25 november 2004 

'Het kan haast niet anders dan bij VIOS' 
door Peter Alleblas 

DEN HAAG | Nog even en de Haagse voetbalverenigingen LENS Cromvliet en VIOS spelen komend 
seizoen gedrieën op het terrein van VIOS op Escamp II. "Het kan haast niet anders dan dat het 
allemaal bij VIOS gaat gebeuren", zegt Jaap Colpa, voorzitter van LENS. 

"Het moet nog door de gemeenteraad worden goedgekeurd, maar de gemeente heeft zelf 
aangegeven dat ze een duidelijke voorkeur heeft voor Escamp II. Daar zijn ook alle tekeningen voor 
de nieuwe club op gebaseerd. Bovendien heeft de gemeente andere bestemmingsplannen voor 
Escamp I waar LENS op speelt", vertelt Colpa. 
Morgenavond wordt bij VIOS tijdens een ledenvergadering het voorgenomen besluit tot fusie tussen 
de drie clubs voorgelegd. Aanstaande maandag volgt de ledenvergadering bij LENS en donderdag 2 
december gaan de leden van Cromvliet over de fusie stemmen. Colpa: "Dit jaar wordt in elk geval 
bekend of bij de leden van de drie verenigingen de wil is om met elkaar te gaan fuseren." 
 
Bij de drie verenigingen is er al een nieuwe naam geopperd: HSV Escamp. Colpa: "Het is geen 
geheim dat we voor deze naam hebben gekozen, we gaan ook hiervoor." 
 
De naam HSV Escamp is overigens al eerder opgedoken. Begin 2003 was er sprake van een fusie 
tussen VIOS en PEC Den Haag (De journalist bedoelt LENS en PEC den Haag - jc). Er was al een 
naam van de boreling gekozen, HSV Escamp, en ook de clubkleuren waren bekend (witblauw). In de 
beslissende fase is het plan om te fuseren toch niet doorgegaan. 
 
Beide verenigingen bestaan op dit moment nog wel. VIOS zal straks echter naar alle 
waarschijnlijkheid met LENS en Cromvliet de handen ineenslaan. PEC Den Haag, dat momenteel 
naast GONA aan de Beresteinlaan speelt, gaat nog altijd op eigen kracht verder. 

Haagsche Courant 

Naschrift Jaap Colpa: Dit interview is gehouden op een moment dat alle pijlen nog richting het 
complex van VIOS wezen. Inmiddels is ons in een gesprek met de Gemeente duidelijk geworden dat 
vestiging van de nieuwe club op Escamp 1 (bij LENS) een zeer serieuze optie is. 

 

6 november 2004 

Haagse sportvereniging Escamp komt er aan! 
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Zuidwest Nieuws 

 

Impressie van de toekomstige accomodatie  
Melisstokelaan hoek Dedemsvaartweg 
 
Illustratie: Marcel Kampman van Kampman Architecten BV   

Het clubvoetbal in Escamp is op sterven na 
dood. Omdat proces te keren gaan VIOS, 
LENS en Cromvliet fuseren. Maar dat is 
niet voldoende. De nieuwe club wil Escamp 
méér bieden dan alleen voetbal. 
Het moet een wijkvereniging worden waar 
de wijk-bewoners kunnen sporten, 
ontspannen en recreëren; waar ze zich 
thuis voelen als in een ‘warm nest’.   

door Hans van Leusden    

Het idee voor fusie is ontstaan omdat de 
voetbalsport in Den Haag Zuidwest gaandeweg 
in een crisissituatie is beland: het seniorenvoetbal 
is in een paar jaar tijd gehalveerd, de 
jeugdspelers zijn overwegend allochtoon en het 
tekortaan vrijwilligers is dramatisch. Vooral dit te 
kort is fnuikend, want elke vereniging staat of valt 
met vrijwilligerswerk. Het werven van allochtone 
vaders en moeders voor dit werk heeft tot nu toe 
nauwelijks of geen resultaat opgeleverd. 
 
Zwaan-kleef-aan  De nieuwe club staat open 
voor andere sportorganisaties die zich straks 
willen aansluiten. Dat gaat zeker gebeuren, zo is 
de verwachting, want het vrijwilligersprobleem 
speelt ook bij andere clubs. De HSV Escamp 
verwacht een soort ‘Zwaan-kleef-aan’-effect en 
stelt zich daarom open voor meerdere culturen 
en voor andere sporten (met name ook 
meidensporten). Bovendien wil de fusieclub 
meerdere functies vervullen. Voor dit laatste 
wordt gedacht aan samenwerking met De 
Compaan, het Terra College, het Mondriaan 

College en Vestia. In het plan van aanpak voor de fusie worden hiervan enkele voorbeelden gegeven. De 
Compaan heeft veel gezinsvervangende tehuizen voor zwakbegaafde volwassenen. Als de Compaan zo’n 
huis bouwt bij een sportvereniging, kunnen de Compaanbewoners binnen de club werken als vrijwilliger. In 
Brielle wordt op deze manier het restaurant van een sportcomplex gerund. Het bevordert de integratie van 
verstandelijke gehandicapten en voorziet voor een deel in het vrijwilligerstekort.   

Eenzelfde effect is te bereiken, wanneer bij het sportcomplex seniorenwoningen worden gebouwd. Sociale 
veiligheid en controle nemen toe en de stap naar vrijwilligerswerk ligt voor de hand. 
Bij samenwerking met scholen denkt het nieuwe bestuur onder het motto ‘levensecht en natuurlijk leren’ aan 
het onderhoud van de accommodatie of keuken, het bedienen van de kassa, het bijhouden van de 
ledenadministratie en dergelijke. Omgekeerd hoopt de club dat de jongeren die zich op die wijze inzetten, als 
vanzelf lid worden van ‘hun’ sportvereniging 
Accommodatie 
Vorige week presenteerden VIOS, LENS en Cromvliet hun plannen aan een delegatie van de Haagse 
geneenteraad. Ook de wethouders Stolte en Heijnen waren van de partij. Uitvoering van de plannen betekent 
namelijk dat de verouderde accomodatoie moet worden vernieuwd en uitgebreid. En dat kost geld. De clubs 
hebben zelf wel wat, en mogelijk is er hier en daar subsidie uit fondsen te krijgen, maar ook de gemeente zal 
een duit in het zakje moeten doen. Het gaat om een bedrag van ruim 1,3 miljoen euro.De raadsleden 
reageerden positief op het gepresenteerde plan. Einde dit jaar moeten de leden van de drie clubs ‘ja’ zeggen 
tegen de fusie. Vervolgens krijgt de gemeenteraad van de HSV Escamp in oprichting een concreet voorstel. 
Volgend seizoen wil de nieuwe club spelen. Tegelijkertijd gaat het ontwikkelen van samenwerking met andere 
partners door. Kortom, de Haagse Sportvereniging Escamp komt er aan!  



 

 23 september 2004 

Voetbalclubs hoeven zich niet te schamen om bij ons aan 
te kloppen    
door Peter Alleblas 
DEN HAAG | De operatie die de gemeente Den Haag en de KNVB 
(district West II) op touw zetten om voetbalclubs in problemen te 
redden, is nog niet te laat. "Nee, nee, zeker niet. Zolang 
voetbalclubs maar niet hun problemen binnenskamers houden, is er 
nog niets aan de hand. Wij, en de KNVB, zijn ervoor om met de 
clubs de problemen op te lossen", zei wethouder Stolte (CDA, sport) 
van de gemeente Den Haag gisteren bij de Haagse 
voetbalvereniging VIOS. Stolte tekende met voorzitter Van Rijk van 
de KNVB, een convenant om het het tekort aan vrijwilligers bij 
voetbalclubs weg te werken.  

De bijeenkomst bij VIOS volgde na een twee weken geleden ondertekend convenant tussen de KNVB en de 
vier grote steden Amsterdam, Rotterdam, Den Haag en Utrecht. In Amsterdam sloegen beide partijen de 
handen ineen om voetbalclubs structureel te ondersteunen op het gebied van vrijwilligersbehoud en -werving, 
waarden en normen, ledenbehoud en -werving, financiën, accommodatie en infrastructuur en wet- en 
regelgeving. 
 
De problemen waarmee clubs kampen, onder meer op het gebied van vrijwilligerskader, komen voort uit 
stadsontwikkelingen, liet wethouder Stolte weten. "De nieuwe leden van de Haagse voetbalclubs", zei hij, "zijn 
de afgelopen jaren overwegend van allochtone afkomst. Oude, trouwe leden van deze voetbalclubs zagen de 
ontwikkeling met gemengde gevoelens aan. Niet vanwege de afkomst van de nieuwe leden, maar wel vanwege 
de veranderde identiteit van hun club. Het lidmaatschap van een club betekent dat je naast het betalen van 
contributie, het trainen en het spelen van een wedstrijd iets zou moeten doen op basis van vrijwilligheid. De 
ontwikkeling van zo'n noodzakelijk kader van vrijwilligers blijft de laatste jaren achter." 
 
Het vrijwilligersprobleem is door de jaren heen een tegenstander geworden die (te) lastig te bespelen bleek. 
VIOS weet er alles van. De ooit zo befaamde amateurclub verdwijnt aan het einde van dit seizoen. VIOS zit 
middenin fusiebesprekingen met LENS en Cromvliet, ook verenigingen in nood. 
 
Volgens Ton Beije (ondersteuning clubbesturen KNVB, district West II) zitten nog veel meer clubs met het 
kaderprobleem in hun maag. "Van de tien clubs zijn er zeker zeven waarbij wel wat handjes uit de mouwen 
mogen worden gestoken." 
 
De verenigingsstructuur is hier en daar aangetast, zei KNVB-bestuurder Van Rijk. "En die structuur moet weer 
worden gestut", voegde Stolte eraan toe. 
 
De komende drie jaar hebben de gemeente en de KNVB 150.000 euro gereserveerd voor vitalisering van de 
voetbalclubs. Speciaal benoemde projectmanagers en projectcoördinators kunnen clubs weer op de rails 
zetten. Een voorzet die ingekopt moet worden, vindt Frans Leermakers, voorlichter bij de gemeente Den Haag. 
"Voetbalclubs willen niet altijd voor hun problemen uitkomen. Maar ze hoeven zich echt niet te schamen om bij 
ons aan te kloppen." 

Haagsche Courant 

 

15 september 2004 

GONA: geen heil in fusieplannen 
 door Dave Grondel  
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DEN HAAG | GONA neemt niet langer deel aan de fusiegesprekken met VIOS, LENS en Cromvliet. 
Het bestuur van de voetbalclub heeft inmiddels schriftelijk aan de drie clubs laten weten af te zien van 
verdere onderhandelingen. 

"Het is gebleken dat bij onze leden te weinig draagvlak bestaat voor een fusie met deze drie 
verenigingen. Dus heeft het ook geen zin om nog langer met elkaar door te praten. Dat is alleen maar 
zonde van de tijd", zegt GONA-voorzitter Van der Lem. Hij maakte het al eens eerder mee dat de 
GONA-leden een fusie met VIOS en Cromvliet lieten afketsen tijdens een algemene ledenvergadering. 
"Dat wilden we nu zien te voorkomen, vandaar dat we al in een vroeg stadium een peiling hebben 
gehouden binnen de club. Het enthousiasme bleek niet groot te zijn", aldus Van der Lem. 
 
GONA wil het liefst op eigen kracht verder blijven gaan. En volgens de voorzitter is dat zeker niet 
onmogelijk. "Met het intrekken van PEC Den Haag op ons complex is er van onderbespeling van de 
velden in elk geval geen sprake meer. Sterker nog door de groei van de jeugdafdeling, het hebben 
van zes seniorenteams en twee G-elftallen is er eerder sprake van over-bespeling. Nee, het grootste 
probleem van deze club is het ontbreken van voldoende kader. Maar, vertel mij eens welke club daar 
geen last van heeft. GONA heeft al tien jaar moeite om het hoofd boven water te houden. En toch 
slagen wij daar elk seizoen weer in", stelt Van der Lem. 
 
Aftasten 
 
Volgens LENS-voorzitter Jaap Colpa deed GONA niet al te serieus mee aan de fusiegesprekken. 
"GONA heeft twee keer aan de onderhandelingstafel gezeten. Dat was meer om de sfeer te proeven 
en de plannen af te tasten. Blijkbaar hebben zij geen behoefte meer om met ons verder te gaan. Dat 
is hun goed recht", zegt hij. 
LENS, VIOS en Cromvliet willen in elk geval wel met elkaar in zee. De onderhandelingen tussen de 
drie clubs verlopen tot op heden voorspoedig. Na eerdere gestrande pogingen tussen verschillende 
clubs die in Den Haag Zuid-West actief zijn, lijkt het er nu op dat op sportpark Escamp één grote 
voetbalvereniging het licht zal gaan zien. Al in een eerder stadium benadrukten verschillende clubs 
dat de krachten moesten worden gebundeld om te kunnen overleven. 
Het gebrek aan kader en de vergrijzing betekenen dat de verenigingen het in dit gedeelte van de stad 
het moeilijker krijgen om het hoofd boven water te houden. 
 
"De clubs hebben het mandaat van de leden gekregen om de plannen verder uit te werken. Bij LENS 
verwacht ik geen problemen als wij in een later stadium definitief groen licht voor een fusie zullen gaan 
vragen. Daar hebben onze leden geen problemen mee", aldus Colpa. 
 
Hij vervolgt: "De nieuwe fusieclub moet niet zomaar een samenraapsel van de drie verenigingen gaan 
worden. Wat we willen zien te voorkomen is dat we over vijf jaar weer met dezelfde problemen te 
maken gaan krijgen zoals we die nu hebben. Er moet een nieuw complex in Den Haag ZuidWest 
komen waar we zeker dertig jaar mee vooruit moeten kunnen. Dat kost een hoop geld en dat gaat de 
gemeente niet zomaar op tafel leggen. Daarom hebben we contact gezocht met een aantal externe 
partners en organisaties in de hoop de financiën zo in orde te krijgen. Want dat is op dit moment onze 
grootste zorg." 
 
Colpa verwacht in december meer duidelijkheid te hebben over de stand van zaken rondom het 
ontstaan van de nieuwe voetbalclub in Zuid-West Den Haag. "Ik hoop dat de clubs dan een Algemene 
ledenvergadering kunnen gaan uitschrijven. Daarna is het een kwestie van de juridische zaken in orde 
maken en een begin maken van de bouw van het nieuwe complex. Ik hoop dat de fusie in het seizoen 
2005/2006 is volbracht. Maar eerst moeten we de financiële zaken in orde hebben. De clubs willen in 
elk geval heel graag, ik hoop dat andere partijen ons willen bijstaan", aldus Colpa. 

Haagsche Courant 

 

21 augustus 2004 

BAL | LADE 
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Sommige zaken veranderen nooit. In de LENS-revue wordt melding gemaakt van ergernisjes die ook 
met het verstrijken van de jaren niet verdwijnen. "Veel LENS-ers is het een doorn in het oog. Er heerst 
geen orde en netheid. Want zegt u nu zelf. Er wordt wat afgerommeld op onze club." 
 
En waar hebben 'we' het dan over? Juist: de rommel. "Daar waar de een het opruimt, maakt de 
ander er een puinhoop van", zo lezen we in het clubblad van de Haagse voetbalvereniging. En ook 
een trieste mededeling: "De slogan 'LENS één grote familie is overleden en begraven, maar misschien 
gelooft u in reincarnatie. Wij wel, maar niet wat betreft 'één grote familie'. We kunnen wel met z'n allen 
iets proberen terug te halen en dat begint met het uitbannen van dwarszitten en ergernisjes." 
 
Een goed streven, denken wij en opvallend is dat LENS op dezelfde pagina teruggrijpt naar het 
verleden. Uit de LENS-Revue, jaargang 1950-1951: 
"Het schijnt mens eigen te zijn de schuld van zich af te schuiven. Adam begon er al mee en Eva deed 
niet voor onze stamvader onder. En wij zijn geen haar beter. Wie zouden wij nbamelijk de schuld 
moeten geven van de wanorde die vaak in onze kleedlokalen heerst na wedstrijden? Er komen 
slechts LENS-ledenzich omkleden. Resultaat: modder, proppen papier, banaan- en 
sinaasappelschillen enz. Komt, lui, al is het niet kwaad bedoeld, onze achteloosheid in dit opzicht is 
niet goed te praten.' 
 
We blijven nog even bij LENS, dat een pagina eerder 'tips voor ouders' presenteert. De mooiste 
kleine greep: 
'Wees enthousiast, stimuleer uw zoon en de medespelers op een positieve manier'. 
'Gebruik geen tactische kreten die niemand, dus laat staan het kind begrijpt, ze hebben het al moeilijk 
genoeg met de bal, zichzelf en de tegenstander.' 
 

Tenslotte: 'Wilt u ook inhoudelijk met voetbal bezig zijn, volg dan een cursus.' 

Haagsche Courant 

 

  

  4 augustus 2004 

Nipte winst LENS 

Zondag 3e klasser LENS versloeg in een  oefenduel het e e n klasse lager spelen de Cromvliet met 2-
1. Op sportpark Escamp II kwamen de bezoekers nog wel op een 0-1 voorsprong door Tom Lambooy 
maar Dennis v/d Steen en Arno van Veen bezorgden de gastheren de volle winst 

Haagsche Courant 

 

  

26 juli 2004 

Die Haghe, LENS en Celeritas bij elkaar 

DEN HAAG | De KNVB heeft de indeling van het toernooi om de districtsbeker bekendgemaakt. In 

groepen van drie of vier teams wordt in de tweede helft van de maand augustus een halve competitie 
gespeeld. De nummer één van elke groep plaatst zich voor de volgende ronde, die volgens het knock-
outsysteem wordt afgewerkt. 
De elftallen die uitkomen in de hoofdklassen, zowel op zaterdag als zondag, stromen pas vanaf de 
1/32-finales in. 
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De indeling luidt als volgt: poule 176: Celeritas, LENS, Die Haghe en Lyra 

Haagsche Courant 
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